
 Skolebestyrelsesmøde – Sejs Skole torsdag den 29. 

februar 2024 kl. 19.30-21.30.  

Mødet afholdes i mødelokalet ved kontoret.  
 

Afbud: Peter, Villads, 

Kommende møder: 2/4, 30/4, 3/6(kort budget møde), 13/6(tidligt) 

Dagsorden 
1. Nyt fra elevrådet 

Eleverne plus ledelsen orienterer. 

Elevrådet har talt om indretning af hele udskolingsområdet og har lavet et forslag til, hvad de 

godt kunne ønske sig. 

Fortælling fra høvdingeboldturneringen fredag i uge 6. 

 

2. Budget for 2024 

KM fremlægger budgetforudsætningerne for 2024 og forslag til budget 

Drøftelse og evt. beslutning. 

KM gennemgår forudsætningerne for budget 2024.  

Udgangspunktet er et årsresultat i 2023, hvor den samlede gæld blev reduceret med kr. 

578.000 med udgangen af 2023. 

I 2024 er der behov for at øge antallet af lærere med 0,5 personer samt antallet af pædagoger 

med 2 personer. Det forventede elevtal pr 050924 er 726, og antallet af børn i SFO øges med 

15 børn. Forventet resultat med overførsel af resultatet fra 2023 bliver kr -670.000 svarende 

til -1,50%. 

Drøftelse: 

Der spørges ind til muligheden for på sigt at kunne genindføre svømning eller nogle af de 

andre besparelser, som blev indført sidste år. Som det er lige i øjeblikket, så skal der hvert år 

effektiviseret med 0,5%, så det kan blive svært. 

Bestyrelsen gør opmærksom på denne problematik i deres høringssvar. 

Orientering om at der i kommunen kigges på, om der skal ske ændringer i 

fordelingsmodellerne til skolerne, samtidig med at der skal kigges på, hvordan man kan få 

flere børn til at gå i skole i lokalområdet. KM sidder med i arbejdsgruppen, hvor der arbejdes 

med dette, og han gør også her opmærksom på at der i en tildeling også skal ses på en faktor 

som ny udsathed og ikke kun en socioøkonomisk faktor. Pia sidder ligeledes med i en 

arbejdsgruppe (Det lille dialogforum) for skolebestyrelser, hvor der kigges på dette. 

Budgettet er godkendt. 

 



3. Ansættelser  

Orientering om behov for ansættelser i foråret og nedsættelse af ansættelsesudvalg. 

Der er behov at få ansat op til 0,5 lærer samt mindst 2 pædagoger. Så det forventes, at der 

skal ansættes inden sommerferien. Derfor skal der nedsættes et ansættelsesudvalg. Følgende 

stiller sig til rådighed 

Lærerstilling: Peter, Therese, Pia, Stine 

Pædagog: Therese, Pia, Stine, Carsten 

 

4. Orientering om Chromebook-sagen 

Kristian orienterer om, hvordan status er på sagen, hvor datatilsynet har givet et påbud til 

mange kommuner i forhold til håndtering af elevernes persondata 

Der er pågår i KL-regi en proces i forhold til at lave en handleplan for, hvordan man forventer 

at kunne leve op til en lovgivning, som datatilsynet vil godkende. 

Vi er derfor nødt til at afvente, hvordan afgørelsen falder ud.  

 

5. Opfølgning på oplægget fra sidste møde om bestyrelseskompetencer 

I forlængelse af sidste møde, hvor vi fik et oplæg om bestyrelseskompetencer, skal vi drøfte 

og beslutte, hvordan vi forbereder os på det kommende valg til skolebestyrelsen, herunder at 

hverve kandidater og nedsætte valgbestyrelse. Vi skal aftale nærmere om, hvordan vi får lavet 

et årshjul jf. drøftelserne og referatet fra sidste møde.  

I forlængelse af sidste møde skal der laves en plan. Der er tre personer på valg – Pia, Wout og 

Allan. Der er ingen af de tre, der ønsker at genopstille. Bjarke som er valgt som suppleant 

ønsker heller ikke at genopstille. 

Der skal derfor vælges tre personer til kommende valg, og der er også behov for suppleanter. 

Der skal være valgmøde 14.maj – uge 20. Et evt. valgmateriale skal ud i uge 17. Derfor skal 

materialet afleveres i uge 16. Hvis valglisterne skal være offentlige i 14 dage, er der behov for, 

at der allerede i uge 10 skal orienteres om valget og processen til alle forældre. 

Sidste gang lavede bestyrelsen en beskrivelse af deres arbejde, som en inspiration og 

opfordring til at andre også laver en præsentation. Therese vil gerne stå for at lave dette igen. 

Therese sender det ud til de forældrevalgte, så det kan være klar umiddelbart efter Påske. 

Drøftelse af om der er behov for at brainstorme på, hvad det er de kommende års projekter 

”kalder” på – fx i forhold til skoleudvidelse og økonomi - med henblik om at prikke nogle 

forældre. 

Idé at lave en lille film som kunne forklare, hvad en skolebestyrelse er, og hvad det forventer. 

Stine har en idé til, hvordan man kan gøre det – måske kan elevrådet bidrage. 

Drøftelse af om man skal tilbyde, at man kan komme og høre om bestyrelsesarbejdet d. 2.april 

kl. 19.00-19.30.  



Der skal nedsættes en valgbestyrelse på tre personer – bestyrelsesformand (Pia), Therese og 

Kristian. 

 

6. Mobiltelefoner m.m. for eleverne i skolens samlede åbningstid 

Her i vinter har både Børns Vilkår og Styrelsen for undervisning og læring udsendt anbefalinger 

til retningslinjer og politikker for børns brug af mobiltelefoner m.m. i skole og fritidstilbud. Med 

afsæt i de anbefalinger skal vi drøfte, hvordan vi ønsker at lægge os op af anbefalingerne. Det 

kan give anledning til en præcisering og udvidelse af skolens ordensregler, som fastsættes af 

skolebestyrelsen. Kristian kommer med et oplæg på baggrund af ovenstående. 

Nedenfor er links til hhv. UVM’s og Børns Vilkårs anbefalinger i forhold til mobiltelefoner m.m. 

Børne- og undervisningsministeriet - skærmbrug i fritidstilbud 

Børns vilkår – skærmanbefalinger skoler og institutioner  

Der udleveres på mødet et bilag med et udkast til en politik for brug af elektronisk devices på 

skolen som udgangspunkt for drøftelsen. 

Drøftelse af indskolingens beskrivelsen i forhold til, at eleverne ikke skal medbringe telefoner, 

men hvor der er behov for at have en telefon på sig på vejen hjem. Opmærksomhed på at det 

pædagogiske personale ikke skal bruge tid på at tage telefonen eller sende børn hjem, hvilket 

også er beskrevet. Børnene skal hjælpes til selv på sigt at kunne orientere sig i Komme-Gå-

Systemet. 

Der skal ikke ske akutte henvendelser i Aula. Børn skal hjælpes til, at aftaler er lavet på 

forhånd og selv kunne nå til at orientere sig i Komme-Gå-Systemet. 

Drøftelse af om der er forældre, som vil synes det bliver for svært i indskolingen, eller man 

skal prøve det af, og så evaluere det løbende. 

 

Bestyrelsen bakker op om udkastet og anbefaler at udkastet til politikken skal drøftes af 

personalet, særligt i indskolingen med henblik på præciseringer inden den endelige politik skal 

være klar til 010824 – orientering til skolebestyrelsen inden da. 

 

7. Orientering i øvrigt 

a) Skoleledelsen 

4.marts bliver den kommende hal politisk behandlet. Pia og Kristian forsøger at 

sikre, at der er opmærksomhed på, at den skal kunne anvendes til 

undervisningsbrug herunder depotrum og adgangsveje 

 

b) Skolebestyrelsesformanden 

Dialogforum – se ovenfor 

 

c) Andre 

 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-fritidstilbud-final.pdf
https://bornsvilkar.dk/skaermguiden/fagpersoner/#:~:text=Giv%20b%C3%B8rnene%20mulighed%20for%20at,og%20er%20gode%20digitale%20rollemodeller.&text=Vi%20ved%2C%20at%20mange%20b%C3%B8rn,mange%20b%C3%B8rn%20gode%20digitale%20f%C3%A6llesskaber


8. Punkter til kommende møder 

De mange punkter til kommende møder bliver lagt i et notat, så de ikke hver gang fremgår 

af dagsordenen, idet formandskabet prioriterer, hvilke punkter, der skal tages frem 

hvornår. Under punktet kan der tilføjes nye punkter til det omtalte notat.  

 

9. Evt.  

Intet 

 

 

 

 


